
I forbindelse med Socialudvalgets vedtagelse af høringsplan om placering af 
sundhedsrum, har Narkofrit Vesterbro følgende input: 
 
 
1. Sundhedsrum på Vesterbro?  
Narkofrit Vesterbro noterer sig, at borgerinddragelsen udelukkende er fokuseret på 
placering af sundhedsrummet. Vi mener, at der i forbindelse med den foreslåede 
borgerproces udestår en debat på Vesterbro om, der skal etableres sundhedsrum i 
bydelen. 
 
2. Processen og ”placeringen” 
Vi mener ikke, det er hensigtsmæssigt, at debatten vedr. placering af et evt 
sundhedsrum, foregår efter, man i Københavns Ejendomme har fundet egnede lokaler.  
 
Københavns Ejendomme burde som forudsætning for at finde egnede lokaler, være sat 
nøje ind i beboernes/københavnernes holdninger til en evt. placering, og først på 
baggrund af – løbende drøftelser med, og inddragelse af beboerne - finde en egnet 
placering.  
 
 
3. Etablering af sundhedsrum andre steder  
Såfremt der skal etableres sundhedsrum, mener vi ikke det er hensigtsmæssigt, at det 
alene er på Vesterbro, man etablerer sundhedsrum. Vi ønsker ikke at fastholde Vesterbro 
som centrum for landets narkoproblemer.  
  
 
4. Ændringsforslaget 
Som kommentar til ændringsforslaget, vedtaget 16.08.06, mener vi ikke, at det med midler 
fra Vesterbro-puljen, er muligt at etablere fixerum for andet end lovlige stoffer. 
Vesterbropuljen åbner alene op for at etablere sundhedsrum Light, hvilket vil sige 
indtagelse af lovlige stoffer. 
  
5. Sundhedsrummet og monitorering 
Såfremt et sundhedsrum etableres på Vesterbro er vi af den overbevisning, at der skal 
opstilles en lang række af klare parametre til løbende overvåge og evaluering af, om 
sundhedsrummet lever op til de forventede intentioner. 
 
6. Handlen med narko? 
Vi mener ikke, at forslaget og processen - tager hånd om et centralt punkt vedr. 
narkoproblemerne på Vesterbro, nemlig handlen af narko i bydelen. Hvilken indflydelse får 
etablering af et sundhedsrum for handlen af narko? Hvordan håndterer politikerne/politiet 
denne opgave? 
 
7. Deltagelse i følgegruppe 
Narkofrit Vesterbro mener, at der udestår væsentlige diskussioner om punkterne herover 
og foreslår derfor, at vi deltager følgegruppen til planlægning af processen. 
 
På Vegne af Narkofrit Vesterbro 
Nina Holten Hansen og Karin Olsen 
 


